
روز سه شنبه درست دو روز قبل از 
شروع لیگ طی خبری اعلام شد که 
بعد از بررسی شرایط ورزشگاه آزادی، با 
تصمیم اتخاذ شده از سوی مسئولان 
امر، دیدار پرسپولیس و آلومینیوم در 
هفته نخست لیگ برتر فوتبال ایران 
بدون حضور تماشاگر برگزار خواهد 
شد. وقتی سران باشگاه پیگیر این 
موضوع شدند در پاسخ به آنها گفته 
شد که سکوهای ورزشگاه  آزادی در 
حال بازسازی است و به همین خاطر این 
ورزشگاه نمی تواند در دیدار پرسپولیس 
و آلومینیوم میزبان تماشاگران باشد. 
بازسازی ورزشگاه آزادی مدت هاست که 
در حال پیگیری است اما همیشه اخبار 
ضد و نقیضی در مورد با تماشاگر برگزار 
شدن یا نشدن آن در لیگ بیست و سوم 
مطرح بود. حال روز گذشته در حالی 
که در روز افتتاحیه لیگ قرار داشتیم 
عکس های عجیب و غریبی از ورزشگاه 
در فضای مجازی منتشر شد که خبر از 
وخیم بودن حال ورزشگاه را به بیننده 

منتقل می کند.
قبل از شروع لیگ و زمانی که تیم ها 

در پیش فصل به سر می بردند بارها از 
مهدی تاج و مسئولین در مورد وضعیت 
بازسازی و برگزاری بازی ها با تماشاگر 
ما هیچ وقت  ا پرسیده شد  ل  ا سؤ
خبرنگاران پاسخ شفافی در این مورد 
دریافت نکردند. تنها یک بار مهدی 
تاج در مصاحبه ای اعلام کرده بود که 
ورزشگاه ممکن است به اوایل لیگ 
نرسد اما با نگاهی به عکس ها هر فرد 
غیر متخصصی نیز متوجه می شود که 
این ورزشگاه وضعیت بسیار وخیم تری 

نسبت به وعده های مسئولین دارد.
با این وضعیت خیلی خوشبینانه است 
اگر فکر کنیم که دربی با حداکثر ظرفیت 
تماشاگران برگزار خواهد شد و بهتر 
است بی خیال باز شدن سایت ها برای 

رزرو بلیت های غیرقابل رزرو باشیم.
 

 این ورزشگاه هیچ وقت 
کامل نبوده است!

ورزشگاه آزادی با بیش از نیم قرن که از 
حیاتش می گذرد، در شرایط نامناسبی 
برای برگزاری مسابقات قرار دارد. این 
چندمین بار است که ورزشگاه آزادی 
با شرایط نامناسبش بازسازی می شود 
و واقعیت این است که هیچ گاه این 
بازسازی ها به شکلی انجام نشده که 
یک ورزشگاه کامل و بدون نقص در 
اختیار هواداران و تیم های فوتبال قرار 
بگیرد. همیشه یک بخش یا یک جایی 

دچار مشکل بوده و وعده های کامل 
شدن زیاد شنیده است.

 
ورود بانوان یا بازسازی؟

با بدون تماشاگر شدن بازی پرسپولیس 
- آلومینیوم یکی از شبهاتی که بوجود آمد 
این بود که شاید به خاطر آماده نبودن 
زیر ساخت ورود بانوان به ورزشگاه این 
تصمیم گرفته شده و حالا تصمیم بر 
این گرفته شده که نه به مردان و نه به 

زنان اجازه ورود داده نشود.
صحبت های تاج در هفته های اخیر 
بیانگر این موضوع بوده که قطعاً لیگ 
ایران نمی تواند بدون حضور بانوان 
برگزار شود و تأکید کرد که سران سازمان 
لیگ نیز به دنبال فراهم کردن حضور 

بانوان در استادیوم ها هستند.
ابتدا گفته می شد ورزشگاه آزادی، 
نقش جهان و شهید سردار سلیمانی 
سیرجان میزبان بانوان خواهند بود اما 
روز گذشته تنها ورزشگاهی که میزبان 
بانوان سیرجانی بود ورزشگاه سیرجان 
در کرمان بود. رئیس فدراسیون فوتبال 
نیز در گذشته با اشاره به بحث حضور 
بانوان در ورزشگاه ها خاطرنشان کرد: 
»در مورد حل هوشمندانه ورود بانوان 
به ورزشگاه ها باید گفت الزامی از سوی 
AFC و فیفا بود که باید انجام شود. 
کشور عزیز ما هم برای حفظ عزت بانوان 
تلاش می کند و روحیه زن  ستیزی که 

برخی افراد به فدراسیون و مجموعه 
کشور القا می کنند، واقعیت ندارد. 
همه مجموعه ها در تلاش هستند به 
نحوی از وجود بانوان استفاده کنند. 
شما همه ورزشگاه های ایران را رفته اید 
و اگر کسی بخواهد حرف های من را تأیید 
کند، شما )اشاره به خبرنگاران( خواهید 
بود. برخی از ورزشگاه های ما قابلیت 
ورود بانوان را ندارند. بانوان، خواهر 
من و شما هستند و باید از یک ورودی 
وارد و از خروجی دیگر خارج شوند. 
بحث دستشویی مشترک هم وجود 
دارد و در کل مشکلات سخت افزاری 
برخی ورزشگاه ها اجازه حضور بانوان 

را نمی دهد.«
 

تا اطلاع ثانوی تماشاگر نداریم!
مدیرکل امنیتی استانداری تهران اعلام 
کرد که بازی های فوتبال در ورزشگاه 
آزادی تا اطلاع ثانوی بدون حضور 
تماشاگران برگزار خواهد شد. سادات 
با اشاره به آمادگی این شورا جهت 
ورود تماشاگران آقا و خانم به ورزشگاه 
آزادی اظهار داشت: »به سبب معضلات 
متعددی از جمله نبود زیرساخت های 
لازم در ورزشگاه آزادی به متولیان 
امر جهت تسریع در بازسازی کامل 
ورزشگاه تأکید شد. به منظور جلوگیری 
از هرگونه اتفاق و تکریم و تأمین ایمنی 
تماشاگران مقرر شد تا پایان تعمیرات 

کامل و تأیید حوزه های فنی و عمرانی، 
مسابقات تا اطلاع ثانوی بدون تماشاگر 

برگزار شود.«
 

تاج می دانست!
مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال قبلاً 
در مورد اینکه ممکن است ورزشگاه 
آزادی به بازی های ابتدای لیگ نرسد 
هشدار داده بود، تاج در مصاحبه ای 
به تاریخ 25 خرداد 1402 به خبرنگاران 
در مورد وضعیت ورزشگاه آزادی گفته 
بود: »اعلام کردند که تعمیر ورزشگاه 
آزادی زمانبر است و به احتمال زیاد تا 
آغاز لیگ برتر به اتمام نخواهد رسید که 
قطع یقین خوشایند ما نیست؛ به نظر 
می رسد با الگوگیری می توان زمان اتمام 

این طرح را کاهش داد.«
 

بازسازی آزادی چقدر طول می کشد؟
مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری 
اماکن ورزشی در جواب به این سؤال که 
بازسازی ورزشگاه آزادی چه مدت طول 
می کشد اعلام کرده: »اگر آزادی را به 
ما تحویل بدهند و اعتبار لازم را داشته 
باشیم، 1۸ تا 20 ماه زمان می برد، در غیر 
این صورت همزمان با برگزاری بازی ها ۳ 
روز در هفته را از دست می دهیم و تنها 
4 روز زمان برای بازسازی باقی می ماند 
و در این صورت پروژه طی ۳ سال انجام 

می شود.«

فوتبال ایران زیر ذره بین
مدیریت فوتبال 2
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مسابقات قرار 
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بازسازی می شود 
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است که هیچ گاه 

این بازسازی ها 
به شکلی انجام 

نشده که یک 
ورزشگاه کامل 

و بدون نقص در 
اختیار هواداران و 

تیم های فوتبال 
قرار بگیرد

مظنون های همیشگی!
هفته اول از فصل جدید لیگ برتر 
فوتبال کشور از دیشب با انجام 
پنج بازی شروع شد و سه دیدار 
باقی مانده این هفته نیز امشب 
)پنجشنبه شب 19 مرداد( برگزار 
می گردد اما صرفنظر از هر نتیجه ای 
که چهارشنبه شب به دست آمد و 
یا امشب به ثبت می رسد، به نظر 
می آید که یک بار دیگر همان چند 
تیم خاصی که در سال های اخیر 
سکاندار لیگ بوده اند، باز بر این 
رقابت ها سایه خواهند انداخت و 
یکی از آنها در پایان فصل بر بلندای 

سکوی نخست خواهد ایستاد.
سه مدعی درجه اول لیگ همچنان 
پرسپولیس، سپاهان و استقلال اند 
و کمی پایین تر تراکتور ایستاده و باز 
قدری پایین تر به گل گهر می رسیم 
و با نگاهی کاملاً ارفاق آمیز مس 
رد محاسبات  ا و ن هم  رفسنجا
می شود. به واقع هیچ شانسی 
برای سایر تیم ها وجود ندارد و این 
احتمال که تیمی مانند استقلال 
خوزستان که در لیگ پانزدهم 
کولاک به پا کرد و اول شد، با خلق 
یک شگفتی عظیم تازه برنده جام 
قهرمانی شود، اگر صفر نباشد، 
چندان هم از این عدد دور نیست.

نزدیکی بیشتر سه تیم پرسپولیس، 
سپاهان و استقلال به قهرمانی 
و البته اقبال بالای تراکتور برای 
کسب همین عنوان از دو عامل 
نشأت می گیرد؛ یکی اینکه این 
تیم ها همیشه خود را در اندازه های 
قهرمانی می دانند؛ حتی وقتی واقعاً 
در این اندازه ها نیستند و این باور 
در وجودشان نهادینه شده و به 
به لطف  که  نها کمک می کند  آ
روحیه زیاده خواهانه و خصلت های 
جاه طلبانه شان حتی در روزهای بد 
خود بر رقبایی غلبه کنند که از آنها 
بهتر و کامل تر ظاهر می شوند ولی 
فاقد همان باور قوی و اعتماد به 
نفس فراوانی هستند که در وجود 
این تیم های نامدار ریشه دوانده و 
با آنها عجین شده است. عامل دومی 
که یک بار دیگر به سرخابی های 
پایتخت و سپاهان و تراکتور برای 
ند،  قهرمان شدن یاری می رسا
خریدهای خوب و زیادی است که 
در ایام »پیش فصل« داشته اند و این 
بخصوص شامل سپاهان و تراکتور 
می شود که به ترتیب ۸ و 9 »خرید« 
مفید و به درد بخور صورت داده و 
ارتقای کلاس پیدا کرده و کمی تا 

قسمتی کهکشانی شده اند.
قطعاً در طول فصل شگفتی های 
متعددی روی خواهد داد و همین 
تیم های پر مهره و نیمه کهکشانی در 
چندین و چند میدان تسلیم تیم های 
کوچکتر و کم توان تر از خود خواهند 
شد اما وقتی به پایان فصل برسیم، 
یکی از همان تیم هایی که نام شان 
آمد، سکوی نخست را می گیرد و 
سکوهای دوم و سوم نیز توسط 
همین تیم ها تسخیر خواهد شد 
زیرا آنها پخته تر، دارای کیفیت فنی 
بهتر، صاحب باور قهرمانی و استمرار 
فزون تر در جمع آوری امتیازات 
هستند. این شاید فقط یک مثال 
صوری و بیان آن مسأله ای برای 
سرگرمی باشد اما جان سینگلتون، 
کارگردان  هالیوودی در سال 1995 
فیلمی موفق با تمی جنایی به نام 
»مظنون های همیشگی« ساخت 
که متمرکز بر رویارویی پلیس ها 
و بازپرس ها با گروهی خلافکار 
پرسابقه بود و متن اتفاقات و فرجام 
نهایی ماجرا تأکیدی بر این نکته 
بود که جریان سازان اصلی و تازه 
همان هایی بوده اند که سال هاست 
سرنخ قضایا را در دست دارند و 
همگان با آنها کاملاً آشنا شده اند. 
بازی های عالی امثال کوین اسپیسی 
و گابریل برن بر تأثیرگذاری آن 
فیلم که دو جایزه اسکار هم برد، 
می افزود. این قطعاً یک قیاس 
مع الفارق است اما در لیگ ما نیز 
همان »همیشگی ها« و مدعیان 
آشنای سنوات اخیر اسب خود را 
می تازانند و امسال هم خواستاران 
اصلی جام قهرمانی اند و به این 
خواسته هم خواهند رسید؛ همان 

»مظنون های همیشگی«!

 zنقل قول

 zسرمقاله

وصال روحانی
روزنامه نگار

ایمان گودرزی
خبرنگار

 zگزارش یک

 مسئولین تیم ملی امید کشورمان روز 
گذشته با دبیر کل کمیته ملی المپیک 
و سرپرست کاروان ورزشی ایران دیدار 
ین نشست  و گفت و گو کردند. در ا
سیدمناف هاشمی دبیرکل و سرپرست 
کاروان، نصرالله سجادی مشاور، سید 
فرید فتاحیان و محسن بیرانوند معاونین 
کاروان، محمود عبداللهی مسئول رسانه، 
حمید سلامی مسئول تشریفات کاروان 
و هدایت ممبینی دبیرکل فدراسیون 

فوتبال، تارقلی زاده مدیر بین الملل 
فدراسیون، فرقانی سرپرست تیم و 
رجب زاده نماینده کادر فنی و محمد 
جماعت مدیر رسانه ای تیم ملی امید 
حضور داشتند. در ابتدای این نشست 
هدایت ممبینی دبیرکل فدراسیون 
گزارش کاملی در خصوص فعالیت های 
انجام گرفته و برنامه های پیش روی 
تیم ملی امید تا زمان اعزام به منظور 
آمادگی هر چه بیشتر برای حضوری 

موفق در بازی های آسیایی ارائه کردند. 
در ادامه رجب زاده نماینده کادر فنی تیم 
ملی امید نیز توضیحاتی در خصوص 
وضعیت آمادگی جسمانی و آمادگی 
فنی ملی پوشان اضافه کردند و سایر 
اعضای حاضر نیز در تکمیل این گزارش 

توضیحاتی ارائه کردند. 
سید مناف هاشمی دبیرکل و سرپرست 
کاروان ایران در بازی های آسیایی ضمن 
ابراز امیدواری جهت تحقق آرزوی پنج 

دهه ای مردم برای صعود و کسب سهمیه 
تیم ملی امید در بازی های المپیک 
پاریس 2024، اظهار داشت: »امیدوارم 
با همکاری خوب وزارت ورزش، کمیته 
ملی المپیک، فدراسیون فوتبال، بویژه 
همراهی باشگاه های ورزشی و کادر فنی 
اتفاقات خوبی برای این تیم شایسته رقم 
بخورد و شاهد نتایج خوبی از تیم ملی 
امید در بازی های آسیایی باشیم.« وی 
در ادامه با تأکید مجدد بر حمایت های 

همه جانبه کمیته ملی المپیک از تیم 
ملی امید افزود: »بی شک موفقیت تیم 
ملی امید در بازی های آسیایی در تقویت و 
ارتقای روحیه کاروان ورزشی کشورمان در 
این رویداد بزرگ مفید و مؤثر خواهد بود.« 
در ادامه این نشست نصرالله سجادی 
مشاور رئیس کمیته ملی المپیک نیز 
توضیحاتی در خصوص این دوره از 
بازی های آسیایی، شرایط میزبانی کشور 

چین، اسکان تیم ها و... ارائه کردند.

 سید مناف هاشمی: 

چشم انتظار نتایج خوب تیم امید در بازی های آسیایی هستیم
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 ورزشگـــــــــــــــــاه آزادی 
تا اطلاع ثانوی تعطیل!

وضعیت اسفناک 
استادیوم  پیر  با شروع 
لیگ بیست و سوم

امید حامدی فر:

استقلالی بودن لیاقت می خواهد

با تصمیم  جواد نکونام سرمربی تیم فولاد و با توجه به وضعیت مبهم نقل و 
انتقالاتی این تیم، امید حامدی فر  هافبک خوزستانی فصل قبل استقلال که 
قرار بود از این تیم جدا شود و به فولاد بپیوندد، در تیم آبی پوش پایتخت باقی 
ماند. حامدی فر در پستی اینستاگرامی پس از بازگشتش به جمع آبی پوشان 
نوشت: »لیاقت میخواد سربازِ ارتش آبی بودن. زیاد مهم نیست چه اتفاقاتی 
میوفته. مهم عاشقان استقلالن که تو هر شرایطی پشتش هستن. سرباز تیم.«

نیمار

اگر اینقدر می دهند برو!

بعــد از بــالا گرفتن موج شــایعات و گمانه زنی دربــاره جدایی نیمار از پاریس 
روزنامــه اســپانیایی آ اس مدعــی شــد پاری ســن ژرمن از پرداخت دســتمزد 
ســنگین نیمار راضی نیســت و به همین علت حاضر اســت او را به صورت 
قرضــی واگــذار کنــد تــا به این ترتیب دســت کم از بار پرداخت دســتمزدش 
شــانه خالــی کنــد. بــه همین علت اســت که بارســا به جــذب دوباره ســتاره 

برزیلی ســابقش امیدوار شــده اســت.

بنجامین پاوار

مشتری جدی از منچستر

منچستریونایتد به صورت جدی با بنجامین پاوار مذاکره می کند و در حال 
حاضر همه طرف های معامله در تلاش هستند تا به توافقی شفاهی دست 
پیدا کنند. اریک تن هاخ پاوار را مدافعی همه کاره و چند پسته می داند و 
برای جذب او به باشگاه فشار می آورد. پاوار می خواهد تا پایان این ماه از 
بایرن مونیخ جدا شود. پیش از این گفته شده که باواریایی ها برای پاوار ۲۷ 

ساله چیزی حدود ۳۰ تا ۳۵ میلیون یورو درخواست می کنند.


